



PERUTUSAN
**KETUA SETIAUSAHA KEMENTERIAN KESEJAHTERAAN BANDAR, PERUMAHAN DAN
KERAJAAN TEMPATAN**



Kementerian Kesejahteraan Bandar, Perumahan dan Kerajaan Tempatan (KPKT) melalui Jabatan Perancangan Bandar dan Desa Semenanjung Malaysia (JPBD SM) telah berjaya menerbitkan dokumen dasar Rancangan Fizikal Negara Ketiga (RFN Ke-3). RFN Ke-3 akan berperanan untuk menyokong perancangan ekonomi Rancangan Malaysia Lima Tahun ke arah mencapai aspirasi Malaysia sebagai Negara Maju Berpendapatan Tinggi menjelang tahun 2020 seterusnya merangka perancangan jangka panjang pasca 2020 sehingga tahun 2040. Ini adalah penting bagi memastikan pertumbuhan pembangunan Negara yang berterusan, progresif dan dinamik.

Perancangan fizikal Negara perlu sentiasa relevan mengikut perubahan pesat ekonomi, sosial serta berkeupayaan untuk bertindak secara proaktif terhadap isu-isu semasa. Cabaran masa hadapan terutamanya dalam menangani risiko global seperti perubahan iklim, bencana alam, ketidaktentuan ekonomi, kemerosotan alam sekitar dan juga aspek ketahanan pertumbuhan, perbandaran dan perubahan sosial juga perlu dititikberatkan.

Bagi memastikan pemakaian RFN Ke-3 dilaksana secara menyeluruh, sokongan daripada agensi-agensi Persekutuan dan Negeri amatlah penting. Penglibatan negeri Sabah di dalam RFN ke-3 ini sangat ditunggu dan dialu-alukan yang pastinya akan memberi dimensi baru terhadap perancangan spatial merentasi Laut China Selatan sebagai satu usaha bersepadu dan perancangan sumber pada masa hadapan.

Selaras dengan keperluan peruntukan di bawah subseksyen 6B(6), Akta Perancangan Bandar dan Desa 1976 (Akta 172), saya berharap pemantauan RFN Ke-3 secara berkala akan dilaksanakan supaya perancangan yang diatur dapat dinilai dan juga perlu sentiasa ditambah baik. Ianya penting bagi memastikan dokumen dasar RFN Ke-3 seiring dengan perubahan yang berlaku di peringkat negara dan global. Usaha bersepadu semua Kementerian, Jabatan Persekutuan, Kerajaan Negeri dan Pihak Berkuasa Tempatan dalam menterjemahkan RFN Ke-3 akan memastikan matlamat ***Membentuk Sebuah Negara yang Berdaya Tahan dan Berdaya Huni*** dan seterusnya pembangunan masyarakat sejahtera dan inklusif dapat dicapai pada masa hadapan.

DATUK HAJI MOHAMMAD BIN MENTEK

Ketua Setiausaha

Kementerian Kesejahteraan Bandar, Perumahan Dan Kerajaan Tempatan